
PROJEKT
PROTOKÓŁ NR XXIII/20

z XXIII sesji Rady Miejskiej w Sokółce
w dniu 14 kwietnia 2020 roku.

Obrady rozpoczęto o godzinie 21:10, a zakończono o godzinie 22:42.
Przewodniczył Piotr Karol Bujwicki Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce.
Protokołował Bartłomiej Klim - Wydział Ewidencji i Organizacji.

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności.
2/ Burmistrz Sokółki Ewa Kulikowska, Zastępca Burmistrza Adam Marian Kowalczuk, 
Zastępca Burmistrza Adam Juchnik, Pełnomocnik Burmistrza Antoni Stefanowicz - wg. 
załączonej listy obecności.
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz zaproszeni goście 
- wg. załączonej listy obecności - wg. załączonej listy obecności.
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1 Otwarcie sesji.

2 Projekt  Uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego ,,Parku kulturowego Bohoniki'' w Bohonikach.

3 Projekt  Uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  określającej  zasady  nabywania,  zbywania  i

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub wynajmowania na czas oznaczony

dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.

4 Projekt Uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w  Gminie Sokółka

5 Projekt Uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o

nazwie Żłobek Miejski w Sokółce.

6 Projekt Uchwały w sprawie  ustalenia stawek za zajęcia pasa drogowego dla dróg gminnych,

których zarządcą jest Gmina Sokółka.

7 Projekt Uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie

gminy Sokółka.

8 Projekt  Uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokółka w 2020 roku.

9 Projekt  Uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Rady  Miejskiej  w  Sokółce  dotyczącej

wyrażenia  zgody  na  zbycie  udziałów  Gminy  Sokółka  w  spółce  Przedsiębiorstwo

Produkcyjno-Usługowo  -  Handlowe  ''AGROMECH''  Spółka  z  ograniczoną

odpowiedzialnością z siedzibą w Sokółce oraz określenia trybu zbycia i procedury wyłonienia

nabywcy udziałów przeznaczonych do sprzedaży.

10 Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziałów Gminy Sokółka w spółce

Przedsiębiorstwo Produkcyjno - Usługowo - Handlowe ''AGROMECH'' Spółka z ograniczoną

odpowiedzialnością z siedzibą w Sokółce oraz określenia trybu zbycia i procedury wyłonienia

nabywcy udziałów przeznaczonych do sprzedaży.



11 Zamknięcie sesji.

Przebieg posiedzenia.

Ad. 1

Otwarcie sesji.

Przewodniczący na podstawie listy  obecności  i  stanu faktycznego stwierdził  prawomocność obrad

Rady, obecnych było 21 radnych.

Przedstawienie porządku obrad.

Wniosek Radnej Jadwigi Bieniusiewicz o zdjęcie z porządku obrad punktu 2 " Projekt Uchwały w

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ,,Parku

kulturowego Bohoniki'' w Bohonikach.".

Wniosek Radnej Jadwigi Bieniusiewicz o zdjęcie z porządku obrad punktu 3 " Projekt Uchwały w

sprawie zmiany uchwały określającej zasady nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz

ich  wydzierżawienia  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  trzy  lata  lub  na  czas

nieoznaczony.".

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska w odpowiedzi na wniosek Radnej Jadwigi Bieniusiewicz o zdjęcie z

porządku obrad punktu: " Projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej zasady nabywania,

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub wynajmowania na czas oznaczony

dłuższy niż  trzy lata  lub  na czas  nieoznaczony."  apeluje  o nie  zdejmowanie   projektu uchwały z

porządku  obrad  z  uwagi  na  to,  że  ma  ona  na  celu  zwolnienie  o  95% z  opłat  Ośrodek  Pomocy

Społecznej.

Pani Burmistrz w odpowiedzi na wniosek Radnej Jadwigi Bieniusiewicz o zdjęcie z porządku obrad

punktu:  "Projekt  Uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  ,,Parku  kulturowego  Bohoniki''  w  Bohonikach."  prosi  o  nie

zdejmowanie  projektu  uchwały  z  porządku  obrad  z  uwagi  na  zaoszczędzenie  czasu  i  możliwość

przyspieszenia działań związanych z powstaniem "Parku kulturowego Bohoniki".

Radna Jadwiga Bieniusiewicz mówi, że jej wnioski wynikają ze względów technicznych oraz pyta,

czy  gmina  ponosi  koszty  od  momentu  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska mówi o tym, że gmina musi ogłosić przetarg oraz prosi jeszcze raz,

żeby projekt  uchwały  został  przegłosowany na sesji,  aby  móc  przyspieszyć  działania  związane z

powstaniem "Parku Kulturowego Bohoniki".

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  wniosek Radnej  Jadwigi  Bieniusiewicz o



zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu:  "Projekt  Uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  ,,Parku  kulturowego  Bohoniki''  w

Bohonikach.".

"Za" głosowało 3 radnych, "przeciw" głosowało 12 radnych, 6 radnych wstrzymało się od głosu.

Wniosek nie przeszedł.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  wniosek Radnej  Jadwigi  Bieniusiewicz o

zdjęcie z porządku obrad punktu: " Projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały określającej zasady

nabywania,  zbywania i  obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub wynajmowania na

czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.".

"Za" głosowało 3 radnych, "przeciw" głosowało 15 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Wniosek nie przeszedł.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad.

"Za" głosowało 17 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu.

Porządek obrad został przyjęty.

Ad. 2

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska zauważyła, że przedstawiła projekt uchwały w punkcie poprzednim i

poprosiła o zadawanie przez radnych pytań.

Radny  Karol  Puszko  pyta  czy  w dalszym etapie  postępowania  będą  przeprowadzane  konsultacje

społeczne.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska przypomina, że konsultacje z mieszkańcami były przeprowadzane

już w pierwszym etapie oraz mówi, że w kolejnych etapach prawdopodobnie będą przeprowadzane

kolejne konsultacje społeczne.

Zastępca  Burmistrza  Adam  Juchnik  mówi,  że  Gminie  udało  się  podpisać  umowę  na  realizację

programu, który polega na szeroko zakrojonych konsultacjach społecznych mieszkańców Bohonik,

grant ten jest w wysokości 56 tys. złotych.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 15 głosami "za" oraz 6  głosami "wstrzymującymi się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/149/2020

Ad. 3

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz.

Opinia Komisji Finansów - pozytywna.



Opinia Komisji Oświaty - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 19 głosami "za" oraz 2 głosami "wstrzymującymi się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/150/2020

Ad. 4 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk.

Radny Krzysztof Szczebiot zwrócił uwagę na brak procedowania projektu uchwały przez Komisję 

Oświaty oraz zapytał o to czy w Urzędzie Miejskim nadal funkcjonują umowy z rodzicami na zwrot 

kosztów przejazdu dzieci niepełnosprawnych.

Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk potwierdził, że te umowy funkcjonują.

Radny Krzysztof Szczebiot zapytał na jakiej podstawie funkcjonują te umowy, ponieważ Rada 

Miejska powinna określić stawki zwrotu kosztów.

Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk odpowiedział, że umowy zostały podjęte we wrześniu na 

podstawie zarządzenia Pani Burmistrz, a ustawa weszła w życie w grudniu. Mówi również że umowy, 

które zostały zawarte nadal będą obowiązywały, natomiast taki koszt będzie co roku uchwalany przez 

Radę Miejską.

Radny Krzysztof Szczebiot powiedział, że jego zdaniem taka uchwała powinna zostać przedstawiona 

Radzie Miejskiej niezwłocznie na początku roku 2020. Powiedział również, że jego zdaniem Pani 

Burmistrz przekroczyła swoje uprawnienia określając taką stawkę zarządzeniem.

Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk wyjaśnił, że Pani Burmistrz nie przekroczyła swoich 

uprawnień, ponieważ zarządzenie powstało na podstawie wcześniej obowiązującego prawa, w którym 

takich zapisów nie było, więc Pani Burmistrz realizowała swoje uprawnienia wskazując tą stawkę.

Opinia Komisji Finansów - pozytywna.

Opinia Komisji Infrastruktury - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 20 głosami "za" oraz 1 głosem "wstrzymującym się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/151/2020

Ad. 5

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk.

Radny Karol Puszko przypomniał, że 22 marca 2020 złożył do Urzędu Miejskiego wniosek o 

zwolnienie ze wszelkich opłat rodziców dzieci uczęszczających do żłobka.



Radny Karol Puszko pyta czy rodzice będą obciążeni opłatami za miesiąc marzec, w którym epidemia 

koronawirusa już trwała.

Radca Prawny Danuta Kowalczyk wyjaśnia, że w uchwale jest zapis o zwolnieniu z opłat rodziców od

początku trwania stanów zagrożenia epidemiologicznego oraz stanów epidemii.

Radny Karol Puszko zapytał, czy rodzice dzieci chodzących do żłobka będą ponosić koszty za okres 

od 14 marca, w którym ogłoszono na terenie Rzeczpospolitej Polskiej stan zagrożenia 

epidemiologicznego.

Radca Prawny Danuta Kowalczyk potwierdziła, że zgodnie z brzmieniem uchwały rodzice nie będą 

obciążeni kosztami za okres od 14 marca.

Radny Piotr Kułakowski zapytał czy bezpieczniej nie byłoby zapisać, że uchwała obowiązuje od 1 

marca.

Zastępca Burmistrza Adam Kowalczuk odpowiedział, że nie można zmienić daty obowiązywania 

uchwały na 1 marca.

Opinia Komisji Oświaty - pozytywna.

Opinia Komisji Infrastruktury - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 21 głosami "za" jednogłośnie przyjęli

Uchwałę nr XXIII/152/2020

Ad. 6

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz.

Radny Krzysztof Szczebiot zauważył, że proponowane stawki są jego zdaniem zbyt wysokie dla 

przedsiębiorców z uwagi na trudny rok.

Pełnomocnik Burmistrz Antonii Stefanowicz wyjaśnił, że jedną z firm obciążonych tymi opłatami 

będzie PGE.

Radny Piotr Kułakowski zapytał o to co się stanie jeśli uchwała nie zostanie przegłosowana przez 

radnych.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz powiedział, że rozsądnym byłoby wtedy, aby radni 

zaproponowali własne stawki, na które się zgodzą oraz poprosił o przyjęcie proponowanych stawek, 

przypominając jednocześnie, że Gmina będzie musiała niedługo ponieść koszty dzierżawy słupów do 

zawieszenia lamp.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska zauważyła, że PGE nie zwalnia nas z opłat, a wręcz je podnosi.



Radny Daniel Supronik zauważył, że "rykoszetem" otrzymają nasi lokalni przedsiębiorcy.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska wyjaśnia, że ceny są tylko minimalnie podnoszone, mówi, że Gmina 

musi znaleźć środki, żeby zapłacić PGE oraz zauważa, że nie jest to działanie wymierzone w 

lokalnych przedsiębiorców.

Radny Daniel Supronik zauważył, że podwyższenie stawek może spowodować utrudnienia w 

podłączeniu niektórych mieszkańców do sieci szerokopasmowej. 

Zastępca Burmistrza Adam Juchnik wyjaśnił, że zgodnie ze specustawą o wykładaniu sieci 

szerokopasmowych jest zwolnione z opłat, o których mowa w uchwale.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz zwraca uwagę, że stawki zawarte w §3 i §5 nie dotyczą 

sieci telekomunikacyjnej oraz informuje, że stawka dla sieci telekomunikacyjnej jest zapisana w 

oddzielnym paragrafie.

Radny Piotr Borowski pyta o to czy podwyżki opłat za zajęcie pasa drogowego obejmą również spółki

gminne, które zajmują się wymianą i konserwacją sieci kanalizacyjnych i ciepłowniczych.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz informuje, że podwyżki będą dotyczyć wszystkich.

Radny Piotr Borowski pyta o wzrost kosztów rocznych urządzeń wbudowanych po stronie MPWiK 

oraz MPEC.

Radny Piotr Borowski pyta czy wszystkie do tej pory zrealizowane inwestycje będą obciążone starymi

stawkami, a nowe inwestycje, nowymi stawkami.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz wyjaśnił, że jeśli uchwała przejdzie to te stawki wejdą 

w życie i wcześniej wydane decyzje zostaną zweryfikowane.

Radny Piotr Borowski zauważył, że kwoty, które poniosą spółki gminne mogą być spore i 

zaproponował, żeby, jeśli będzie taka możliwość, zwolnić część spółek gminnych z opłat za zajęcie 

pasa drogowego.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz powiedział, że jeśli będzie taka możliwość, będzie to 

procedowane w kolejnym etapie.

Radny Karol Puszko zauważył, że podwyżki dotknął też mieszkańców. Radny zapytał czy prawdą jest,

że wysyłane są z Urzędu Miejskiego listem poleconym wezwania do zapłaty 2 zł czy też 3 zł, 

zauważając jednocześnie, że opłata za list polecony to około 5zł.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz potwierdził, że Urząd Miejski wydaje takie decyzje, 

jednak są to decyzje, więc potrzebne są potwierdzenia wydania decyzji, więc zmiana trybu w tym 

przypadku jest niemożliwa.



Radny Piotr Borowski zauważył, że wszelkie podwyżki podatków są poddawane pod głosowanie 

radnym, natomiast o wydatkach decyduje Burmistrz.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska poinformowała, że taki podział kompetencji ustalony został przez 

ustawodawcę.

Radny Daniel Supronik zauważył, że to kolejny podatek podniesiony w Gminie.

Opinia Komisji Infrastruktury - negatywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 10 głosami "za", 6 głosami "przeciw" oraz 5 głosami "wstrzymującymi się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/153/2020

Ad. 7

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz.

Opinia Komisji Oświaty - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 21 głosami "za" jednogłośnie przyjęli

Uchwałę nr XXIII/154/2020

Ad. 8

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz.

Pełnomocnik Burmistrza Antonii Stefanowicz w ramach autopoprawki zgłosił zmianę tekstu 

jednolitego w podstawie prawnej, właściwy zapis: "Dz. Ust. z 2020 roku poz. 238".

Opinia Komisji Infrastruktury - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 21 głosami "za" jednogłośnie przyjęli

Uchwałę nr XXIII/155/2020

Ad. 9 

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska poinformowała, że to co przedstawi Zastępca Burmistrza Adam 

Juchnik będzie dotyczyło punktu 9 i punktu 10 porządku obrad.

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Adam Juchnik.

Opinia Komisji Finansów - pozytywna.



Opinia Komisji Infrastruktury - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 19 głosami "za", 1 głosem "przeciw" i 1 głosem "wstrzymującym się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/156/2020

Ad. 10

Radny Piotr Kułakowski wyraził swoje zaniepokojenie ostatnią sytuacją odnośnie śmieci w Gminie 

Sokółka, ich wywożeniem, a także miejscem ich składowania. Powiedział również o swoich 

wątpliwościach co do sprzedaży firmy "AGROMECH", stwierdził, że warto by było nie sprzedawać 

firmy "AGROMECH" i postarać się ją uratować w miarę możliwości.

Pani Burmistrz Ewa Kulikowska powiedziała, że stara się na bieżąco odpowiadać na wszelkie pytania 

i informować opinię publiczną o wszelkiego rodzaju działaniach związanych z "problemem 

śmieciowym" w Gminie.

Radny Piotr Kułakowski powiedział, że wcześniejszą wypowiedzią chciał jedyni wyrazić swoją obawę

z ostatnich faktów jakie miały miejsce oraz że jego zdaniem lepiej byłoby, gdyby wywozem śmieci 

zajęła się spółka gminna.

Pani Burmistrz poprosiła, aby wszelkie wątpliwości radni kierowali do niej bezpośrednio, a ona będzie

się starała na nie odpowiadać. Powiedziała również, że Gmina dąży do odzyskania władztwa nad 

gospodarką odpadami.

Opinia Komisji Finansów - pozytywna.

Opinia Komisji Infrastruktury - pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Radni 16 głosami "za", 2 głosami "przeciw" i 3 głosami "wstrzymującymi się" przyjęli

Uchwałę nr XXIII/157/2020

Ad. 11

Zamknięcie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone.

Protokołował Przewodniczył 

Bartłomiej Klim Piotr Karol Bujwicki 



Szczegółowe nagrania z w/w posiedzenia dostępne są na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Sokółce.
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